
Základní škola a Mateřská škola Roztoky u Jilemnice 

Jarní příspěvek do Roztockého zpravodaje letos začneme zhodnocením prosincových akcí. Především 

chceme poděkovat všem, kteří se přišli podívat na naše adventní trhy, rozsvěcení vánočního stromku 

a vánoční besídky (jak mateřské, tak základní školy). Věříme, že se vám výrobky našich žáků i jejich 

vystoupení líbily a že tato tradice bude pokračovat i v příštím školním roce. Výtěžek z dobrovolného 

vstupného byl (a ještě bude) použit na uhrazení dopravy našich žáků na některé akce (např. 

Kaleidoskop, bruslení Lomnice nad Popelkou), k nákupu odměn za zdařilou reprezentaci školy 

v soutěžích apod.  

S podrobným přehledem všech školních akcí se můžete seznámit na našich webových stránkách 

v harmonogramu školního roku, kde je možné najít i aktivity plánované do budoucna, o některých pak 

informujeme podrobněji i prostřednictvím článků. Proto zde uvádíme jen výběr toho nejdůležitějšího. 

24. 1. proběhla beseda s panem Valerianem Spustou, členem Horské služby České republiky. Hovořil 

o bezpečném chování na horách, a to nejen při lyžování, o výbavě potřebné k pobytu v tomto prostředí 

(svačina, vhodné oblečení), o práci horské služby (údržba značení, první pomoc apod.), prostor zbyl i 

pro otázky žáků. 

Den před pololetními prázdninami se některé třídy vydaly na exkurze, např. do 

zrekonstruovaného muzea ve Vrchlabí (5. tř.), do muzea v Liberci (6. tř.) či na 

lezeckou stěnu do Vrchlabí (3. a 9. tř.). Paní učitelka Křížková o akci hovoří takto: 

"První den 2. pololetí jsme zahájili na lezecké stěně ve Vrchlabí, kde naše paní 

asistentka vede kroužek lezení pro děti. Brzy ráno jsme si museli přivstat, 

abychom stihli autobus, který nás odvezl do Jilemnice. Druhý autobus nás 

dopravil na autobusové nádraží ve Vrchlabí. Sice jsme po cestě k Tyršovu domu 

lehce zmokli, ale to nám náladu nezkazilo a těšili jsme se na dopolední lezení. Pro 

někoho to byl úplně nový zážitek, jiné děti si už lezení po stěně vyzkoušely dříve. 

Musím uznat, že všichni si vedli skvěle. Kdo chtěl, vypůjčil si i pravé lezecké boty, 

tzv. lezečky. Děti byly navázány v sedácích a paní asistentka se svým manželem 

Martinem děti bezpečně jistila. Ukázky lezení v jeskyni, po stropě nebo pomocí 

maček byly fascinující. Vše nám ukázkově předvedl Martin i syn paní asistentky 

David. Děkujeme jim za krásné dopoledne a možná někdy příště opět na stěně…" 

V úterý 6. 2. 2014 ve škole proběhla pro II. stupeň akce 

POKOS. Příprava občanů k obraně státu (POKOS) je nedílnou 

součástí plánování obrany státu. Zákonná povinnost občanů 

bránit svou vlast nezanikla ani s profesionalizací Armády České 

republiky (1. ledna 2005). Přestože si všichni přejeme mír, 

systematická a diferencovaná příprava občanů k obraně státu 

je jedním z předpokladů vytvoření potřebných schopností 

k zajišťování obrany jednotlivců i celé společnosti. Žáci si 

s vojáky vyzkoušeli sebeobranu, dozvěděli se informace o 

Armádě ČR, prošli si první pomocí a seznámili se s vojenskou 

výbavou. Všichni akci hodnotili jako zdařilou a již nyní se těší 

na její pokračování 18. 3., kdy si děti budou moci přímo 

v Roztokách prohlédnout přistavené obrněné vojenské 

vozidlo. 

 

 



12. 2. 2024 jsme opět vyrazili do jilemnického kulturního domu zhlédnout a potleskem podpořit 

tanečníky ze skupiny Paul Dance (mnozí z nich jsou žáky naší školy) při představení s tradičním názvem 

Kaleidoskop.  

V dalších dnech jsme se věnovali i zimním 

sportům - zájemci z řad žáků 5. až 9. třídy 

vyrazili proběhnout se na běžkách do areálu 

Vejsplachy ve Vrchlabí a o týden později 

téměř celý druhý stupeň s 5. třídou odjel na 

bruslení do Lomnice nad Popelkou.  

Nejen sportem žijí naši žáci, i vědomosti a 

dovednosti si prověřují účastí na různých 

olympiádách. Ze zeměpisné (B. Blechová, 

A. Jebavá, K. Germaničová, E. Ševců, A. Hák 

a D. Kopáček) a z anglického jazyka 

(D. Kopáček a J. Reková) postoupili do 

okresního kola a stali se úspěšnými řešiteli. 

Doufáme, že i v příštím školním roce se žáci zapojí do těchto soutěží, přestože není jednoduché prosadit 

se v konkurenci jiných škol. Příprava na tento druh soutěží je náročná a měla by vycházet i ze zájmu a 

iniciativy žáků, neboť se zde často ověřuje hlubší zájem o daný obor, překračující učivo daného ročníku 

ZŠ. Případné umístění na prvních třech místech okresního či krajského kola však může později pomoci 

při přijetí k dalšímu studiu na SŠ. Některé školy totiž v rámci kritérií přijetí přidělují body i za umístění 

či účast v olympiádách. 

U přijímacího řízení na SŠ ještě chvíli zůstaneme. Jak jsme zmínili již v prosincovém příspěvku, podávali 

letos naši deváťáci přihlášky na SŠ novým způsobem. Všichni využili plně elektronické či kombinované 

formy podání přihlášky. Rozhodování nebylo jednoduché, teprve čas ukáže, zda nový systém opravdu 

pomůže alespoň částečně odstranit určitou míru stresu z tohoto období. Zcela se ho nezbavíme nikdy, 

jedná se o budoucí směřování našich dětí a na tom nám všem samozřejmě velmi záleží. Stále probíhají 

kroužky přípravy na přijímací zkoušky jak z českého jazyka, tak matematiky, řada žáků se poctivě 

připravuje, nezbývá tedy než doufat, že jim plány vyjdou podle jejich představ. I žáci 8. ročníku by již 

měli začít zvažovat, co je za rok čeká, a neodkládat trénink na přijímací zkoušky na poslední chvíli. Štěstí 

přeje připraveným - trpělivým dlouhodobým nácvikem jde jistě leckteré mezery či nedostatky odstranit 

a zvýšit tak své šance na přijetí na vysněnou školu. Aby zjistili, jaká je jejich výchozí, tzv. "startovní", 

pozice v této přípravě, zajistili jsme jim i 

letos testování firmou SCIO. Proběhne 

v květnu, žáci 8. ročníku absolvují test 

z českého jazyka, matematiky a obecně 

studijních předpokladů. Výsledky pak 

poskytnou srovnání výkonů našich žáků 

s výkony ostatních 8. tříd v rámci celé 

republiky. 

A co nás v dohledné době ještě čeká? Na 

konci března zahájení plaveckého 

výcviku žáků 1. stupně, před 

Velikonocemi projekt Den barev, zápis 

budoucích prvňáčků, zápis dětí do MŠ, 

řada exkurzí, vystoupení kouzelníka ... 

 

 



Na závěr příspěvku ZŠ zmíníme drobnost, která však velice potěšila. Paní učitelka Lukešová uvádí: 

"V září žáci 4. třídy navštívili v rámci projektu „Poznej svou obec, svůj region“ Krkonošské muzeum 

v Jilemnici. Zhlédli expozici lyžování v Čechách, unikátní pohyblivý betlém Jáchyma Metelky a vyslechli 

si zajímavé povídání o rodu Harrachů. Také si zasoutěžili při hře „Cesta pštrosích pírek“, která jim 

přiblížila život Jana Nepomuka hraběte Harracha. 

Bylo milým překvapením, když byl nyní do školy doručen dopis adresovaný žákovi 4. třídy Dominiku 

Pavlatovi, jehož správné odpovědi byly vylosovány. Získal upomínkový předmět a pozvánku do muzea 

pro celou rodinu zdarma." 

V roztocké školce se stále něco děje! 

I když letos počasí zimním radovánkám a sportům příliš nepřálo, snažili jsme se využít každé příležitosti. 

Stihli jsme alespoň tři lekce lyžařského výcviku na sjezdovce v Nové Pace, několik běžkařských projížděk 

v okolí MŠ a díky roztockým hasičům jsme se zdokonalili také v bruslení. Vzděláváme se ale samozřejmě 

i v oblasti kultury. V novém roce za námi už dvakrát přijelo Nezávislé divadlo, poprvé s pohádkou O 

Budulínkovi a při druhém představení jsme se už naladili na blížící se Velikonoce, zhlédli jsme totiž 

Velikonoční pohádku o skřítku Šetkovi. Předškoláci se, společně se školáky, jeli podívat do Jilemnice na 

Kaleidoskop, kde vystupovali i někteří naši starší kamarádi. Rádi jsme také využili pozvání MŠ v Kruhu 

a udělali si procházku do kružského kina na promítání pásma krátkých pohádek. Druhou březnovou 

středu jste mohli v naší školce potkat dinosaury, princezny, kočičky, čarodějnice a další nejen 

pohádkové postavy – pořádali jsme totiž maškarní rej. A co nás čeká v nejbližší době? Plánů máme 

spoustu. Koncem března zahájíme předplavecký výcvik v jilemnickém bazénu. Už nyní nacvičujeme 

program na oslavu Dne matek a k příležitosti uvítání nových roztockých občánků. Těšíme se na 

cyklistické a turistické výlety, výlet na zámek Sychrov, na Benecko, vláčkem do Nové Paky, ukázku 

canesterapie, další divadelní představení… Snad nám počasí dopřeje co nejvíce výletů. A když ne? 

Určitě si poradíme a nudit se nebudeme! 

 

 


